
 
 

 
Beantwoording raadsvragen          2022/29 
 
Schriftelijke vragen zoals omschreven in artikel 42 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad van Ede. 
 

Datum: 14 juni 2022 

Onderwerp: Criminelen gebruiken vakantieparken voor grootschalig witwassen 

Indiener:  Arie Barendrecht - ChristenUnie 

 
Inleiding 

Uit een rapport van Regionaal Informatie- en Expertise Centrum (RIEC) Oost-Nederland blijkt dat georganiseerde 

misdaad op grote schaal geld witwast via vakantieparken, aldus De Telegraaf en NOS1. Niet alleen met de 

reguliere verhuur of het exploiteren wordt geld gegenereerd, maar ook met bijvoorbeeld de huisvesting van 

arbeidsmigranten of andere kwetsbare doelgroepen. Of zelfs door recreatieobjecten in te zetten voor 

drugsproductie, illegale prostitutie of de opslag van illegale goederen. Bovendien vindt de koop en verkoop van 

recreatieobjecten plaats buiten het zicht van de (lokale) overheid, omdat de transacties niet worden geregistreerd 

in het Kadaster. Het onderzoek heeft risico-indicatoren in kaart gebracht voor criminele investeringen. Bijna elke 

gemeente heeft te maken met een of meerdere risico-indicatoren, blijkt uit de data-analyse in het rapport. In een 

artikel van De Gelderlander over het rapport van RIEC Oost-Nederland2 komt onze eigen burgemeester René 

Verhulst aan het woord, onder andere over een incident in 2020 toen in een vakantiepark in Ede een voortvluchtige 

crimineel werd aangehouden 

Vragen 

1. Is het college bekend met het rapport van het RIEC Oost-Nederland?  
 

2. Hoeveel meldingen of gevallen van mogelijk witwassen of andere criminele activiteiten op vakantieparken 

in de gemeente Ede zijn bij het college bekend? 

3. In het Telegraaf-artikel benadrukt burgemeester Marcouch dat door de stormachtige groei van het aantal 

parken alertheid en actie geboden zijn, bijvoorbeeld door het weigeren van vergunningen op basis van de 

Wet Bibob. Voert de gemeente Ede bij vergunningsaanvragen een Bibob-toets uit? Zijn al eens op deze 

grond vergunningen voor vakantieparken geweigerd? 

4. In het Telegraaf-artikel wordt ook gepleit voor repressieve acties, door controles en strafrechtelijke 

onderzoeken. Worden in de gemeente, naast controles met betrekking tot permanente bewoning, ook 

controles uitgevoerd naar bijvoorbeeld de bedrijfsvoering van vakantieparken? Zo ja, wat hebben deze 

controles opgeleverd? Zo nee, waarom niet? 

5. Het RIEC-onderzoek heeft risico-indicatoren in kaart gebracht voor criminele investeringen. Bijna elke 

gemeente heeft te maken met een of meerdere risico-indicatoren. Met welke risico-indicatoren heeft de 

gemeente Ede te maken en hoe wordt hiermee omgegaan? 

6. Ziet het college naar aanleiding van dit rapport van RIEC Oost-Nederland reden om (aanvullend) actie te 

ondernemen? Zo ja, hoe? Zo nee, waarom niet?  

7. Hoe verhouden de bevindingen in dit rapport zich tot het project Vitale Vakantieparken? 

 
1 https://www.telegraaf.nl/nieuws/633652847/rapport-via-vakantiepark-grootschalig-witwassen en https://nos.nl/artikel/2432477-criminelen-
gebruiken-vakantiepark-voor-grootschalig-witwassen  
2 https://www.gelderlander.nl/ede/alarm-over-georganiseerde-misdaad-in-vakantieparken-niet-alleen-maar-brave-gezinnetjes~a0ebfac3/  



 
 
Beantwoording door het college van burgemeester en wethouders d.d. 21 juni 2022 
 
Ad 1.  

Ja, het college is bekend met dit rapport mede omdat we er als gemeente zelf aan mee hebben gewerkt. 

 

Ad 2. 

Hoewel er signalen zijn over witwassen en andere criminaliteit zijn hierover bij de gemeente geen gegevens 

bekend. De gemeente heeft geen bevoegdheid tot opsporing van dergelijke delicten. 

 

Ad 3. 

De gemeente heeft een Bibob-onderzoek toegepast op enkele vakantieparken waar dranken en etenswaren 

worden verstrekt. De onderzoeksbevindingen waren geen aanleiding de aanvragers een vergunning te onthouden. 

Ook bij een Bibob-onderzoek is het niet in alle gevallen mogelijk om zicht op illegale geldstromen te krijgen. Dit 

vraagt fiscale en strafrechtelijke inzet. 

 

Ad 4.  

De gemeente (samen met o.a. de OddV) is actief met het controleren van de Edese vakantieparken en heeft 

daarvoor verschillende grondslagen. Het betreft onder meer: bouwvoorschriften (inclusief brandveiligheid), 

bestemmingsplan, milieuvoorschriften, permanente bewoning, illegale prostitutie en horeca-exploitatie. De 

controles op de bedrijfsvoering betroffen de controle op de dagelijkse operationele bedrijfsvoering in het kader van 

deze grondslagen. Deze controles hadden niet het karakter en de reikwijdte van een strafrechtelijk onderzoek. Dat 

valt buiten de bevoegdhedensfeer van de gemeente. Andere partijen, zoals de FIOD en de belastingdienst zijn de 

aangewezen partijen om dergelijke controles uit te voeren. 

 

Ad 5.  

De lijst met risico-criteria is omvangrijk en niet alle criteria zijn voor de gemeente inzichtelijk. In het onderzoek is dit 

niet op het aggregatieniveau van afzonderlijke gemeenten gerapporteerd. 

 

Ad 6.  

Het bestuurlijk instrumentarium is (voor gemeenten) niet toereikend om witwaspraktijken te achterhalen. Uiteraard 

worden signalen, behalve in RIEC-verband, ook in de driehoek besproken ten behoeve van OM en FIOD. 

 

Ad 7.             

In het project vitale vakantieparken is ondermijning een integraal onderdeel. Dit project richt zich eveneens op de 

toekomst en het economische perspectief van vakantieparken.         
 


